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Protokół Nr IX/2018 

z XLV Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie 

 Sesja odbyła się w dniu 4 października 2018 roku w sali obrad Urzędu Gminy w Mszanowie. 

Przewodniczący Rady Zbigniew Wiśniewski o godzinie 9.00 otworzył obrady XLV Sesji Rady Gminy.  

Na podstawie listy obecności stwierdził, że w Sesji uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady 

wynoszącego 15 osób, stanowi odpowiednie quorum do podejmowania prawomocnych uchwał. Nieobecni: 

Grzegorz Turulski. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu 

Sesja trwała do godziny 10:30.  

Spoza członków Rady udział wzięli: 

- Wójt Tomasz Waruszewski   

- Sekretarz Gminy Agnieszka Paturalska-Miehlau 

- Główna księgowa Urzędu Gminy Paulina Kamińska 

- Radca Prawny Zbigniew Drzystek 

- sołtysi wsi wymienieni w załączniku nr 2 do niniejszego protokołu.   

Wykaz osób zaproszonych stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

Porządek obrad: 

1.  Otwarcie i stwierdzenie quorum.             

2.  Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 

3.  Wybór sekretarza obrad. 

4.  Przyjęcie protokołu z XLIV Sesji Rady Gminy. 

5.  Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

    a) wręczenie gratulacji Społecznej Szkole Podstawowej im. J. Korczaka w Tylicach. 

    b) wręczenie gratulacji Członkom Ochotniczej Straży Pożarnej w Gwiździnach. 

6.  Zapytania i wnioski. 

7.  Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy Nowe Miasto Lubawskie”.  

8.  Podjęcie uchwały w sprawie wzniesienia kamienia pamiątkowego (głazu) z tablicą oraz     

    nadania nazwy sali obrad. 

9.  Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy na rok 2018.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowe    

    Miasto Lubawskie na lata 2018-2034.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości położonych     

    w obrębach geodezyjnych: Bagno, Chrośle, Gryźliny, Gwiździny, Jamielnik, Bratian, Lekarty,  

    Nawra, Nowy Dwór, Pacółtowo, Radomno, Skarlin, Tylice.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad i trybu korzystania ze świetlic wiejskich Gminy  

    Nowe Miasto Lubawskie. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutu Gminy Nowe Miasto Lubawskie. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej w Gminie Nowe Miasto  

    Lubawskie. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu      

    zagospodarowania przestrzennego gminy Nowe Miasto Lubawskie w obrębie geodezyjnym  

    Pacółtowo. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania   

    przestrzennego gminy Nowe Miasto Lubawskie w obrębie geodezyjnym Bagno. 

17. Odpowiedzi na zapytania i wnioski.  

18. Zamknięcie obrad Sesji. 
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Przebieg obrad: 

Ad 1 

Otwarcie i stwierdzenie quorum. 

Otwarcie i stwierdzenie quorum nastąpiło jak na wstępie niniejszego protokołu. 

 

Ad 2 

Zgłaszanie zmian do porządku obrad.  

Zmian nie zgłoszono 

Ad 3 

Wybór sekretarza obrad. 

Sekretarzem obrad wybrano radną Barbarę Giziewską. 

Ad 4 

Przyjęcie protokołu z XLIV Sesji Rady Gminy. 

Sekretarz obrad XLIV Sesji radny Andrzej Pieńczewski poinformował, że zapoznał się z protokołem. Treść 

protokołu odzwierciedla przebieg obrad i wnioskował o jego przyjęcie. 

Do protokołu nie wniesiono uwag. 

Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie przyjęła protokół z obrad XLIV Sesji Rady Gminy.  

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Ad. 5 

Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

Pan Wójt przedłożył sprawozdanie ze swojej pracy oraz podległego urzędu za okres od dnia 29 sierpnia do  

3 października 2018 r. 

29.08.2018 r. 
- Pan Wójt spotkał się z wykonawcą budowy oświetlenia w Jamielniku. 
30.08.2018 r. 
- Pan Wójt Gminy spotkał się z Prezesem Zakładu Usług Komunalnych w celu omówienia możliwości realizacji 
przez spółkę robót drogowych i innych w drugiej połowie roku. 
- Spotkał się z projektantem drogi w Jamielniku oraz Naczelnikiem Wydziału Architektury i Budownictwa 
Starostwa Powiatowego w Nowym Mieście Lubawskim w obecności Kierownika Referatu Drogownictwa w celu 
omówienia sposobu postępowania w celu uzyskania w wymaganym terminie  pozwolenia na budowę. 
- Spotkał się z radną powiatową w celu omówienia zadań realizowanych i planowanych do realizacji przez 
Stowarzyszenie Rozwoju Wsi Jamielnik. 
01.09.2018 r. 
- Na zaproszenie Burmistrza Nowego Miasta Lubawskiego Wójt Gminy wziął udział w uroczystości poświęconej 
79. rocznicy wybuchu II wojny światowej. 
3.09.2018 r. 
- Pan Wójt wziął udział w uroczystym rozpoczęciu roku szkolnego w Szkole Podstawowej im. Jana Pawła II 
w Jamielniku, podczas którego przedstawił osobę pełniącą obowiązki Dyrektora Szkoły. 
- Wziął udział w prezentacji programu do obsługi rady gminy i transmisji danych z sesji. 
4.09.2018 r.  
- Pan Wójt spotkał się z nauczycielem historii Szkoły Podstawowej im. Ks. K. Wróblewskiego w Gwiździnach w 
celu omówienia uczestnictwa w konferencji dotyczącej patriotyzmu. 
- Uczestniczył w wizytacji gospodarstw wytypowanych do wyróżnienia podczas Dożynek Gminnych. 
5.09.2018 r. 
- Spotkał się z Sołtysem wsi Mszanowo w celu omówienia bieżących spraw mieszkańców. 
- Sekretarz i Skarbnik uczestniczyły w Naradzie Delegatury Krajowego Biura Wyborczego z udziałem komisarzy 
wyborczych. 
- Pan wójt wziął udział w posiedzeniu Rady Nadzorczej Zakładu Usług Komunalnych w Mszanowie sp. z o. o. 
6.09.2018 r.  
- Wraz ze Skarbnikiem i Sołtysem Lekart Wójt Gminy wziął udział w uroczystym podpisaniu umów na budowę 
chodników w pasie drogi wojewódzkiej w Tylicach oraz na dofinansowanie projektów wybranych w konkursie 
Małe Granty Marszałka Województwa Warmińsko-Mazurskiego. 
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- Pan Wójt podpisał umowę o dofinansowanie na utylizację azbestu z budynków mieszkańców gminy. 
- Podpisał umowę dotacji w ramach Funduszu Sprawiedliwości dla Gmin na wyposażenie Ochotniczych Straży 
Pożarnych. 
- Zastępca Wójta wraz z uczennicami ze Szkoły Podstawowej im. ks. K. Wróblewskiego w Gwiździnach  
uczestniczyła w zorganizowanej przez Zespół Szkół im. Władysława Jagiełły w Kurzętniku konferencji pt. 
„Współczesne oblicze patriotyzmu z punktu widzenia samorządowca i ucznia". 
- Pan Wójt wziął udział w spotkaniu z wykonawcą termomodernizacji szkoły w Skarlinie. 
- Spotkał się z przedstawicielami delegacji niemieckiej w celu nawiązania partnerstwa z gminą Harpstedt. 
7.09.2018 r. 
- Pan Wójt spotkał się z Urzędnikiem Wyborczym Gminy Nowe Miasto Lubawskie w celu omówienia zasad 
współpracy przy organizacji wyborów samorządowych. 
- W obecności radnych i pracowników Urzędu Gminy spotkał się z delegacją strony niemieckiej. 
- Pan Wójt przewodniczył zwiedzaniu gminy przez delegację niemiecką. 
8.09.2018 r. 
- Pan Wójt wziął udział w Dożynkach Powiatowych zorganizowanych w Gminie Biskupiec. 

9.09.2018 r. 
- Jako gospodarz wziął udział w Dożynkach Gminnych zorganizowanych w Nawrze. Wójt Gminy serdecznie 
podziękował Radzie Sołeckiej, członkiniom Stowarzyszenia Nawiarenki i KGW w Nawrze oraz wszystkim osobom 
zaangażowanym w organizację dożynek. 
10.09.2018 r. 
- Pan Wójt wziął udział w pożegnaniu delegacji niemieckiej. 
- Pan Wójt podpisał umowę dotacji dla Zarządu Dróg Wojewódzkich na zadanie dotyczące budowy chodników 
przy drodze wojewódzkiej w Tylicach. 
- Sekretarz uczestniczyła w rozmowach z podwykonawcą termomodernizacji w Skarlinie. 
- Spotkał się z Dyrektorem oddziału Zakładu Gazowniczego w Olsztynie w celu omówienia możliwości budowy 
lokalnej sieci gazowej na terenie gminy Nowe Miasto Lubawskie, w szczególności na terenach podmiejskich. 
11.09.2018 r. 
- Pan Wójt spotkał się z mieszkańcami Pacółtowa w celu omówienia sprawy dojazdu dzieci do szkoły w Tylicach. 

- Winszował z okazji 90. urodzin mieszkance Gwiździn. 

- Spotkał się podczas zebrań wiejskich z mieszkańcami Pustek i Radomna. 

12.09.2018 r. 
- Spotkał się podczas zebrań wiejskich z mieszkańcami Chrośla i Nowego Dworu Bratiańskiego. 
13.09.2018 r. 
- Pan Wójt negocjował umowę z PORR dotyczącą korzystania z dróg gminnych podczas budowy obwodnicy 
Nowego Miasta Lubawskiego. 
- Spotkał się podczas zebrań wiejskich z mieszkańcami Mszanowa i Nawry. 
14.09.2018 r. 
- Wizytował inwestycję przebudowy drogi w Gwiździnach. 
15.09.2018 r. 
- Wziął udział w obchodach 110-lecia istnienia Ochotniczej Straży Pożarnej w Chroślu oraz uroczystym otwarciu 
remizy OSP w Chroślu. 
16.09.2018 r. 
- Pan Wójt wziął udział w uroczystości oddania do użytkowania ścieżki rowerowej z Bratiana do Radomna o 
długości 4,5 km. 
17.09.2018 r. 
- Pan Wójt spotkał się podczas zebrań wiejskich z mieszkańcami Skarlina i Lekart. 
18.09.2018 r. 
- Sekretarz spotkała się z przedstawicielem Klubu Sportowego Wel Bratian w celu omówienia bieżących 
problemów związanych z użytkowaniem boiska. 
- Pan Wójt spotkał się podczas zebrań wiejskich z mieszkańcami Pacółtowa i Tylic. 
19.09.2018 r. 
- Spotkał się podczas zebrania wiejskiego z mieszkańcami Jamielnika. 
20.09.2018 r. 
- Na zaproszenie Zarządu Powiatu Nowomiejskiego Wójt Gminy wziął udział w spotkaniu w sprawie sytuacji 
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finansowej Szpitala Powiatowego w Nowym Mieście Lubawskim. 
- Spotkał się podczas zebrań wiejskich z mieszkańcami sołectw Bratian i Kaczek.  
21.09.2018 r. 
- Pan Wójt wziął udział w radzie budowy drogi w Gwiździnach. 
- Kierownik Referatu Oświaty reprezentowała Wójta podczas uroczystych obchodów Święta Szkoły z okazji 
Jubileuszu 160-lecia powstania liceum im. Cypriana Kamila Norwida w Nowym Mieście Lubawskim. 
24.09.2018 r. 
- Pan Wójt spotkał się z Przewodniczącym Rady Gminy w sprawach bieżących. 
- Spotkał się podczas zebrań wiejskich z mieszkańcami sołectw Bagno i Gryźliny. 
25.09.2018 r. 
- Pan Wójt spotkał się z przedstawicielką Koła Gospodyń Wiejskich w sprawie wyjazdu integracyjnego na 
koncert. 
- Wraz z radnymi, sołtysami, pracownikami urzędu i jednostek podległych wziął udział w wyjeździe 
edukacyjno-artystycznym z zakresu ochrony środowiska. 
26.09.2018 r. 
- Pan Wójt zawarł akt notarialny dotyczący sprzedaży działek nr 191/12 i 191/13 położonych w Łąkach 
Bratiańskich. 
- Spotkał się podczas zebrania wiejskiego z mieszkańcami Gwiździn. 
28.09.2018 r. 
- Pan Wójt wziął udział w spotkaniu zorganizowanym w związku z przejściem na emeryturę pracownika referatu 
podatków. 
29.09.2018 r.  
- Na zaproszenie Oddziału Wojewódzkiego Związku Ochotniczych Straży Pożarnych RP wziął udział w 
konferencji historycznej „Z Myślą o niepodległości”. 
30.09.2018 r.  
- Wziął udział w uroczystości Otwarcia Turnieju Warcabowego. 
- Na zaproszenie Starosty Nowomiejskiego Pan Wójt wziął udział w uroczystych obchodach 100. Rocznicy 
Odzyskania Niepodległości RP i 20-lecia powstania samorządu powiatowego. 
1.10.2018 r. 
- Pan Wójt wziął udział w posiedzeniu kapituły w celu rozpatrzenia sprawy nadania tytułu Zasłużonego dla Gminy 
Nowe Miasto Lubawskie dla Augustyna Serożyńskiego. 
- Wziął udział we wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy. 
2.10.2018  r. 
- Pan Wójt spotkał się z mieszkańcami Bratiana w celu omówienia problemów związanych z utratą dostępu do 
Internetu. 
3.10.2018 r. 
- Na zaproszenie Zarządu Lokalnej Grupy Działania Ziemi Lubawskiej wziął udział w spotkaniu w sprawie zakupu 
nieruchomości położonej w miejscowości Bratian. 
 
 
Ponadto w zakresie bieżącej działalności wójt i urzędnicy podejmowali następujące działania: 
 W okresie od 29 sierpnia do 2 października br. wykonano następujące prace związane z drogami: 
- nawieziono 330 ton kruszywa typu kliniec na drogi w miejscowościach Pacółtowo i Tylice, 
- zamontowano znak drogowy - ustąp pierwszeństwa przy Kościele w msc. Radomno, naprawiono znaki na 
przystankach autobusowych w Nowym Dworze Bratiańskim i Mszanowie, 
- przeprowadzono prace w celu udrożnienia rowów przy drogach gminnych w Pacółtowie oraz przepustów w 
Tylicach, 
- przeprowadzono prace porządkowe na drogach i chodnikach w Mszanowie oraz przy Urzędzie Gminy, 
- przeprowadzono wykaszanie poboczy wzdłuż dróg gminnych, placów zabaw i terenów zielonych oraz wzdłuż 
ścieżki pieszo-rowerowej. 
  Przeprowadzono zamówienia publiczne do 30 tys. euro na:  
- budowę Otwartej Strefy Aktywności – II – postępowanie unieważniono.  
 W Gminie Nowe Miasto Lubawskie według stanu na koniec sierpnia 2018 r. było 231 zarejestrowanych 
osób bezrobotnych (w tym 146 kobiet), czyli o 15 osób więcej niż według stanu na koniec lipca 2018 r. 
 31 sierpnia br. został złożony wniosek o dofinansowanie operacji pn. "Rozbudowa drogi gminnej w 
Radomnie - etap I" z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020. Celem operacji jest budowa 
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880 mb. drogi gminnej. Wnioskowana kwota pomocy wynosi 700 tys. zł, przewidywana wartość zadania to prawie 
1,4 mln zł. 
 7 września br. dokonano odbioru technicznego końcowego zadania pn. Przebudowa drogi gminnej 
Mszanowo - Nowe Miasto Lubawskie (granica gminy, droga powiatowa nr 5500N) polegającego 
na kompleksowej przebudowie dróg lokalnych w Miejscowości Mszanowo gwarantującego szeroki dostęp do 
obiektów użyteczności publicznej oraz dróg powiatowych – etap II – obejmujący przebudowę ulic: Podleśnej i 
Parkowej. Koszt wykonania II etapu wyniósł ponad 894 tys. zł i uzyskał wsparcie w umowie o dofinansowanie 
operacji w wysokości 63,63 % z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020. 
 11 września dokonano odbioru technicznego końcowego zadania: Budowa linii kablowej oświetlenia 
drogowego w miejscowości Jamielnik przy ulicy Lipowej, Sosnowej, Ogrodowej (31 opraw) oraz zadania Budowa 
linii kablowej oświetlenia drogowego w miejscowości Radomno (w kierunku SKR, 10 opraw). Wartość obu robót 
wyniosła łącznie 135 000 zł.  
 W terminie od 1 sierpnia do 31 sierpnia 2018 r. złożono 221 wniosków o zwrot podatku akcyzowego 
zawartego w cenie oleju napędowego wykorzystywanego do produkcji rolnej. Kwota dokonanego zwrotu podatku 
akcyzowego wyniesie prawie 400 tys. zł. 
 20 września br. jako członek JURY  Pan Wójt uczestniczył w konkursie zorganizowanym przez Koło 
Gospodyń Wiejskich w Lekartach pn. „Lekarty w kwiatach”. 
 Otrzymaliśmy informację, że Bank Spółdzielczy w Brodnicy zrezygnował z funkcji inkasenta w ramach 
poboru opłaty za odbiór i gospodarowanie odpadami komunalnymi.  
 Otrzymaliśmy informację, iż Minister Rolnictwa i Rozwoju Wsi  podjął decyzję o wydłużeniu do 
31.10.2018 r. termin przyjmowania wniosków  o przyznanie pomocy (do ARiMR) dla rolników poszkodowanych 
suszą. Rolnicy, którzy wcześniej nie złożyli wniosku o szacowanie strat spowodowanych suszą, a obecnie 
mający na polach ziemniaki, mogą składać wnioski o szacowanie w tej uprawie. U producentów rolnych u których 
odbyło się już szacowanie w innych uprawach, będzie dokonane doszacowanie o ziemniaki.  
 Rolnicy, którzy złożyli wnioski o szacowanie strat spowodowanych suszą mogą odbierać protokoły z 
Powiatowego Ośrodka Doradztwa Rolniczego w Nowym Mieście Lubawskim. 
 

Zarządzenia wydane w okresie od 29 sierpnia do 4 października 2018 r: 
 W dniu 29.08.2018 r. wydano następujące zarządzenia: 
-  w sprawie zmiany planu finansowego Urzędu Gminy Nowe Miasto Lubawskie na 2018 rok oraz zmiany planu 
finansowego zadań z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań zleconych Gminie Nowe Miasto 
Lubawskie odrębnymi ustawami na 2018 rok; 
- w sprawie wprowadzenia Regulaminu rekrutacji i uczestnictwa uczniów/uczennic oraz Regulaminu rekrutacji i 
uczestnictwa nauczycieli/nauczycielek w Projekcie  pn. „Wyrównywanie szans edukacyjnych uczniów w Gminie 
Nowe Miasto Lubawskie” w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego na lata 2014-2020. 
 W dniu 31.08.2018 r. wydano zarządzenie w sprawie ustalenia harmonogramu zebrań wiejskich. 
 W dniu 04.09.2018 r. wydano następujące zarządzenia: 
- w sprawie upoważnienia pracownika Ośrodka Pomocy społecznej Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w 
Mszanowie w sprawach z zakresu świadczenia wychowawczego; 
- w sprawie upoważnienia do prowadzenia postępowań w sprawach świadczenia „Dobry start”, a także 
wydawania w tych sprawach rozstrzygnięć z wyłączeniem wydawania decyzji 
- w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy na 2018 rok; 
- w sprawie zmiany planu finansowego Urzędu Gminy Nowe Miasto Lubawskie na 2018 rok oraz zmiany planu 
finansowego zadań z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań zleconych Gminie Nowe Miasto 
Lubawskie odrębnymi ustawami na 2018 rok. 
 W dniu 12.09.2018 r. wydano następujące zarządzenia: 
- w sprawie sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego nieruchomości (dz. nr 191/13 obręb 
Bratian) stanowiącej własność Gminy Nowe Miasto Lubawskie; 
- w sprawie sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego nieruchomości (dz. nr 191/12 obręb 
Bratian) stanowiącej własność Gminy Nowe Miasto Lubawskie. 
 W dniu 14.09.2018 r. wydano następujące zarządzenia: 
- w sprawie wprowadzenia zasad (polityki) rachunkowości dotyczących projektu „Budowa ścieżki rowerowej 
Bratian-Iława - Etap II Radomno-Ilawa” dofinansowanego ze środków Regionalnego Programu Operacyjnego 
Warmia – Mazury na lata 2014- 2020; 
- w sprawie założeń do projektu budżetu i kierunków polityki społeczno - gospodarczej Gminy Nowe Miasto 
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Lubawskie na 2019 rok. 
 W dniu 17.09.2018 r. wydano następujące zarządzenia: 
- w sprawie wprowadzenia instrukcji postępowania w zakresie przeciwdziałania praniu pieniędzy oraz 
finansowaniu terroryzmu 
- w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy na 2018 rok; 
- w sprawie zmiany planu finansowego Urzędu Gminy Nowe Miasto Lubawskie na 2018 rok oraz zmiany planu 
finansowego zadań z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań zleconych Gminie Nowe Miasto 
Lubawskie odrębnymi ustawami na 2018 rok; 
- w sprawie wprowadzenia do użytku „Planu Operacyjnego Ochrony Przed Powodzią Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie”. 
 W dniu 21.09.2018 r. wydano następujące zarządzenia: 
- w sprawie ustalenia regulaminu funkcjonowania Urzędu Gminy Nowe Miasto Lubawskie w warunkach 
zewnętrznego zagrożenia bezpieczeństwa państwa i w czasie wojny; 
- w sprawie zmiany zarządzenia  w sprawie ustalenia podstawy obliczenia dotacji dla niepublicznych przedszkoli, 
niepublicznej szkoły podstawowej, niepublicznego oddziału przedszkolnego i niepublicznego zespołu 
wychowania przedszkolnego. 
 W dniu 27.09.2018 r. wydano zarządzenie w sprawie  przygotowania systemu kierowania 
bezpieczeństwem narodowym w Urzędzie Gminy Nowe Miasto Lubawskie. 
 W dniu 28.09.2018 r. wydano zarządzenie w sprawie zmiany Regulaminu Organizacyjnego Urzędu 
Gminy Nowe Miasto Lubawskie. 
 W dniu 02.10.2018 r. wydano zarządzenie w sprawie sprzedaży w drodze przetargu ustnego 
nieograniczonego nieruchomości (dz. nr 216/126 obręb Jamielnik) stanowiącej własność Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie. 
Ad. 5  
a) wręczenie gratulacji Społecznej Szkole Podstawowej im. J. Korczaka w Tylicach. 
Pan Wójt poinformował, że jakiś czas temu omawiane były sukcesy dziewcząt z Tylic, które zdobywają na 
zawodach rangi ogólnopolskiej czołowe miejsca. Decyzją Rady Gminy przyznaliśmy tym dziewczętom nagrodę. 
Nagroda do tej pory nie była wykorzystana, dlatego przekazuję ją dzisiaj na ręce trenera drużyny. Jest to voucher 
w wysokości 5000 złotych.  

b) wręczenie gratulacji Członkom Ochotniczej Straży Pożarnej w Gwiździnach. 

Dnia 16.09.2018 r. odbyły się VI zawody sportowo - pożarnicze OSP na stadionie sportowym w Lidzbarku 

Warmińskim. Panie z Ochotniczej Straży Pożarnej w Gwiździny obroniły tytuł sprzed 4 lat mistrza województwa w 

grupie "C" i zajęły I miejsce. Pan Wójt pogratulował strażaczkom z Ochotniczej Straży Pożarnej w Gwiździnach i 

podziękował za promocję Gminy Nowe Miasto Lubawskie, życząc powodzenia na zawodach na szczeblu 

ogólnopolskim. Pan Wójt podziękował również Prezesowi OSP w Gwiździnach Panu Dariuszowi Warszewskiemu 

oraz Naczelnikowi OSP Panu Zdzisławowi Domżalskiemu, którzy przygotowywali druhny do zawodów. 

Ad. 6 

Zapytania i wnioski 

- Sołtys z Gwiździn prosi o przywrócenie kursów busów w Gwiździnach, żeby jeździły przynamniej raz w 

tygodniu. 

 
- Radny Mirosław Dajos wnioskował o naprawę barierki na ulicy Jana Pawła II w Jamielniku w stronę Gryźlin, 
sprawa była zgłaszana na policję, był poszukiwany samochód, niestety poszukiwania nie przyniosły żadnych 
efektów, a barierka nadal jest uszkodzona. Była to barierka, zabezpieczająca głęboki wykop, w którym zbiera się 
woda. 
 
- Radny Przemysław Kotewicz wnioskował o zadbanie o plac rekreacyjny nad jeziorem. Chodzi o udrożnienie i 
przeczyszczenie rowu melioracyjnego, który jest zapchany i nie funkcjonuje prawidłowo. Woda opadowa wyrywa 
piasek, który jest na boisku do siatkówki. Jeśli chodzi o ten plac rekreacyjny to również jest prośba, żeby w 
sezonie letnim postawić tam TOI TOI oraz kosz na śmieci. 
  
 - Sołtys Ryszard Pruchniewski chodzi o mieszkańca Lekart, który mieszka w wynajętym, zabytkowym domu, 
który grozi zawaleniem. Bardzo proszę o przyjrzenie się tej sprawie. Właściciel, który wynajmuje dom w żaden 
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sposób o niego nie dba, a idzie zima i osoba, która tam zamieszkuje może sobie sama nie poradzić.  
- Przewodniczący Rady zapytał czy Pan Wójt ma informacje na temat programu Premiera Morawieckiego 
dotyczące 3 tys. złotych dla Kół Gospodyń Wiejskich oraz czy posiada informacje na temat zwiększonej dotacji z 
tytułu akcyzy za paliwo dla rolników. 
 
Pan Przewodniczący wniósł uwagę dotyczącą spotkań policjantów z Komendy Powiatowej Policji w Nowym 
Mieście Lubawskim z mieszkańcami gminy. Było spotkanie w Jamielniku, frekwencja była bardzo niska, 
narzekamy na wandalizm, ale jeśli jest spotkanie, nikt nie jest nim zainteresowany.  
 
Ad 7 
Przed podjęciem uchwały Dyrektor Gminnego Centrum Kultury w Mszanowie Pan Michał Wróblewski przedstawił 
postać Augustyna Serożyńskiego. Augustyn Serożyński był wyjątkowym człowiekiem czynu, rolnikiem i 
aktywnym działaczem. Był założycielem i prezesem kółek rolniczych, zasiadającym w zarządzie towarzystw 
rolniczych, wójtem oraz pierwszym parlamentarzystą wywodzącym się z powiatu nowomiejskiego. 
 
Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy Nowe Miasto Lubawskie”. 
W związku z omówieniem projektu uchwały na posiedzeniu wspólnym Komisji, Przewodniczący zapytał, czy są 
pytania. 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.  
W głosowaniu Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XLV/344/2018 w sprawie nadania tytułu 
„Zasłużony dla Gminy Nowe Miasto Lubawskie”. 
Uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
 
Ad. 8 
Podjęcie uchwały w sprawie wzniesienia kamienia pamiątkowego (głazu) z tablicą oraz nadania nazwy sali 
obrad. 
W związku z omówieniem projektu uchwały na posiedzeniu wspólnym Komisji, Przewodniczący zapytał, czy są 
pytania.  
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XLV/345/2018 w sprawie wzniesienia 
kamienia pamiątkowego (głazu) z tablicą oraz nadania nazwy sali obrad. 
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
 
Ad. 9 
Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy na rok 2018.  
W związku z omówieniem projektu uchwały na posiedzeniu wspólnym Komisji, Przewodniczący zapytał, czy są 
pytania.  
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XLV/347/2018 w sprawie dokonania zmian w 
budżecie Gminy na rok 2018.  
Uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
 
Ad.10 
Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowe Miasto Lubawskie 
na lata 2018-2034. 
W związku z omówieniem projektu uchwały na posiedzeniu wspólnym Komisji, Przewodniczący zapytał, czy są 
pytania.  
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy podjęła uchwałę Nr XLV/346/2018 w sprawie dokonania zmian Wieloletniej 
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Prognozy Finansowej Gminy Nowe Miasto Lubawskie na lata 2018-2034. 
Uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
Za – 13 głosów  

Przeciw - 0 głosów  

Wstrzymujących się – 1 głos  

Ad. 11 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości położonych w obrębach 

geodezyjnych: Bagno, Chrośle, Gryźliny, Gwiździny, Jamielnik, Bratian, Lekarty, Nawra, Nowy Dwór, Pacółtowo, 

Radomno, Skarlin, Tylice. 

W związku z omówieniem projektu uchwały na posiedzeniu wspólnym Komisji, Przewodniczący zapytał, czy są 

pytania.  

Pytań nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 

W głosowaniu Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XLV/348/2018 w sprawie wyrażenia zgody na 

wydzierżawienie nieruchomości położonych w obrębach geodezyjnych: Bagno, Chrośle, Gryźliny, 

Gwiździny, Jamielnik, Bratian, Lekarty, Nawra, Nowy Dwór, Pacółtowo, Radomno, Skarlin, Tylice. 

Uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Ad. 12 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad i trybu korzystania ze świetlic wiejskich Gminy Nowe Miasto 

Lubawskie. 

W związku z omówieniem projektu uchwały na posiedzeniu wspólnym Komisji, Przewodniczący zapytał, czy są 

pytania.  

Pytań nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 

W głosowaniu Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XLV/349/2018 w sprawie ustalenia zasad i 

trybu korzystania ze świetlic wiejskich Gminy Nowe Miasto Lubawskie. 

Uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Ad. 13 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutu Gminy Nowe Miasto Lubawskie. 

W związku z omówieniem projektu uchwały na posiedzeniu wspólnym Komisji, Przewodniczący zapytał, czy są 

pytania.  

Pytań nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 

W głosowaniu Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XLV/350/2018 w sprawie uchwalenia statutu 

Gminy Nowe Miasto Lubawskie. 

Uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych 

 

Ad. 14 

Podjęcie uchwały w sprawie obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej w Gminie Nowe Miasto Lubawskie. 

W związku z omówieniem projektu uchwały na posiedzeniu wspólnym Komisji, Przewodniczący zapytał, czy są 

pytania.  

Pytań nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 



9 

 

W głosowaniu Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XLV/351/2018 w sprawie obywatelskiej 

inicjatywy uchwałodawczej w Gminie Nowe Miasto Lubawskie. 

Uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Ad. 15 

Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Nowe Miasto Lubawskie w obrębie geodezyjnym Pacółtowo. 

W związku z omówieniem projektu uchwały na posiedzeniu wspólnym Komisji, Przewodniczący zapytał, czy są 

pytania.  

Pytań nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 

W głosowaniu Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XLV/352/2018 w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Nowe Miasto 

Lubawskie w obrębie geodezyjnym Pacółtowo. 

Uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Ad. 16 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania  przestrzennego gminy Nowe 

Miasto Lubawskie w obrębie geodezyjnym Bagno. 

Pytań nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 

W głosowaniu Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XLV/353/2018 w sprawie uchwalenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Nowe Miasto Lubawskie w obrębie 

geodezyjnym Bagno. 

Uchwała stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Ad.17 

Odpowiedzi na zapytania i wnioski 

Wójt uzupełnił odpowiedzi na zapytania i wnioski złożone na sesji w dniu 29.08.2018 r. 

-Sołtys Barbara Wolf wnioskowała o wycięcie drzew przy ul. Kościelnej w Jamielniku - usunięto karpy po ściętych 

drzewach i przycięto wystające gałęzie utrudniające przejazd samochodów. 

- Radna Edyta Gorzka wnioskowała o naprawę drogi pożarowej w Gryźlinach – zjazd w kierunku jeziora. 

Odp.: Uzgodniono z Prezesem OSP, że gmina dostarczymy 20 sztuk płyt jomb, a strażacy je ułożą. 

- Sołtys Ryszard Pruchniewski wnioskował o remont dróg Lekarty – Biskupiec i Lekarty Jamielnik. 

Odp.: Naprawa dróg o które wnioskował sołtys została wykonana 3 października.  

- Sołtys Ryszard Pruchniewski wnioskował o wykoszenie poboczy dróg w stronę Biskupca i Jamielnika. 

Odp.: Prace zostały zrealizowane w dniu 04.09.2018 roku. W drugim etapie koszenia odcinki szutrowe były 

obkaszane na szerokość 1 metra, natomiast odcinki asfaltowe szerzej. 

- Sołtys Ryszard Pruchniewski zgłosił problemy z przejazdem podczas wykonywania robót sieci wodociągowej. 

Odp.: Problem został niezwłocznie zgłoszony do wykonawcy i droga była udostępniona dla jej użytkowników. Po 

zakończeniu prac droga została naprawiona. Będziemy na bieżąco monitorować jej stan w miejscach gdzie 

budowany był wodociąg, a w razie potrzeby będziemy zgłaszać do wykonawcy wnioski o naprawę. 

- Sołtys Melania Sarnowska-Dembek wnioskowała o kolejną lampę w Pacółtowie za domem dziecka. 

Odp.: W tej sprawie również wpłynął wniosek mieszkańców, posiadana dokumentacja techniczna nie przewiduje 

zgłaszanego odcinka do realizacji. Inwestycja będzie możliwa do realizacji w przyszłych latach. 

- Radna Barbara Giziewska wnioskowała o zmianę sposobu realizacji wykaszania poboczy. 

Odp.: W drugim etapie koszenia (jesienny) odcinki szutrowe były wykaszane na szerokość 1 metra natomiast 
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odcinki asfaltowe szerzej. 

- Radny Marek Miecznikowski wnioskował o odcinkowe poszerzenie drogi Chrośle – Gryźliny. 

Odp.: Wniosek może być uwzględniony w przyszłorocznych pracach w zakresie bieżącego utrzymania dróg. 

Punktowa naprawa drogi została ustalona z wykonawcą na 03.10.2018 roku. 

- Radny Zbigniew Wiśniewski wnioskował o wykoszenie poboczy dróg na terenie Nawry w związku z organizacją 

Dożynek. 

Odp.: Prace były wykonane we wnioskowanym terminie. 

- Radny Andrzej Pieńczewski wnioskował o wycięcie drzew nad stawem w Skarlinie. 

Odp.: Jesteśmy na etapie uzyskania pozwolenia od Starosty na wycięcie tych drzew. 

Odpowiedzi na zapytania złożone na dzisiejszej sesji: 

- Sołtys z Gwiździn prosi o przywrócenie kursów busów w Gwiździnach, żeby jeździły przynamniej raz  

w tygodniu. 

Sołtys Ireneusz Dąbrowski wnioskował o to, żeby przywrócić kursy transportu publicznego busów. Będzie to 
trudne, wręcz niemożliwe do realizacji, nie ma uzasadnienia ekonomicznego. Pani Wróblewska informowała mnie 
o zamiarze likwidacji tych kursów, ponieważ nie ma osób chętnych. Rannym kursem jeździła tylko jedna osoba. 
Zwrócę się do przewoźnika, ale wątpię, czy bez subwencji przewoźnik się zgodzi. Jeżeli byłoby większe 
zainteresowanie ze strony mieszkańców, to nie byłoby żadnego problemu, ale w tygodniu jeżdżą jedna albo dwie 
osoby. Na trasie Gwiździny-Mroczno jeździły czasami trzy osoby to jest dochód rzędu 7 zł, a utrzymanie busa 
kosztuje dużo więcej. 
 
- Radny Mirosław Dajos wnioskował o naprawę barierki na ulicy Jana Pawła II w Jamielniku w stronę Gryźlin, 
sprawa była zgłaszana na policję, był poszukiwany samochód, niestety poszukiwania nie przyniosły żadnych 
efektów, a barierka nadal jest uszkodzona. Była to barierka, zabezpieczająca głęboki wykop, w którym zbiera się 
woda. 
Radny Dajos wnioskował o naprawę uszkodzonej barierki na ulicy Jana Pawła II na drodze gminnej w stronę 
Gryźlin, temat będzie weryfikowany, zgłosiliśmy sprawę na policję, bo taki mamy obowiązek. Generalnie nie 
mamy co liczyć na to, że policja znajdzie sprawcę. W naszej Gminie powstało bardzo wiele uszkodzeń mienia  
i policja nigdy nie ustaliła sprawcy. Będziemy starali się od ubezpieczyciela o odszkodowanie.  
 
- Radny Przemysław Kotewicz wnioskował o zadbanie o plac rekreacyjny nad jeziorem. Chodzi o udrożnienie  
i przeczyszczenie rowu melioracyjnego, który jest zapchany i nie funkcjonuje prawidłowo. Woda opadowa 
wyrywa piasek, który jest na boisku do siatkówki. Jeśli chodzi o ten plac rekreacyjny to również jest prośba, żeby  
w sezonie letnim postawić tam TOI TOI oraz kosz na śmieci.  
  
Radny Kotewicz wnioskował o zadbanie o plac rekreacyjny nad jeziorem, w szczególności chodziło  
o przeczyszczenie rowu melioracyjnego. To zadanie postaramy się wykonać na początku przyszłego roku. 
 
Wnioskował również o sezonowe ustawienie TOI TOI i kosza na śmieci. Składam deklarację, że w przyszłym 
roku sfinansujemy zakup TOI TOI i zapewnimy usługę oraz zakupimy kosz na śmieci. Jednocześnie proszę inne 
sołectwa, żeby w najbliższych latach zakupić takie rzeczy ze środków z funduszu sołeckiego. 
 
- Sołtys Ryszard Pruchniewski chodzi o mieszkańca Lekart, który mieszka w wynajętym, zabytkowym domu, 
który grozi zawaleniem. Bardzo proszę o przyjrzenie się tej sprawie. Właściciel, który wynajmuje dom w żaden 
sposób o niego nie dba, a idzie zima i osoba, która tam zamieszkuje może sobie sama nie poradzić.  
Sołtys Lekart zgłosił zagrożenie zawalenia się budynku mieszkalnego, zabytkowego w Lekartach. Wniosek 
przekażemy według właściwości do nadzoru, z tymże takie działanie zawsze ma także konsekwencje dla gminy, 
która musi zapewnić mieszkania socjalnego dla tej osoby. Gmina nie posiada mieszkań socjalnych. W tym roku 
zmierzyliśmy się z dużym wyzwaniem zapewnienia mieszkań socjalnych dla mieszkańców budynku w Nowym 
Dworze Bratiańskim, tu także współpracujemy z nadzorem, ponieważ tam również było zagrożenia życia osób, 
które tam przebywały. Niestety nieruchomości jest prywatna, więc gmina nic więcej nie może zrobić. Podobnie 
jest w Lekartach, właściciel nieruchomości musi mieć świadomość, że na nim spoczywa całkowita 
odpowiedzialność, na wypadek gdyby rzeczywiście doszło do jakieś tragedii. Właściciel powinien podjąć 
właściwe działania, żeby wypowiedzieć umowę najemcom i na ten moment właściciel zapewnia lokal. 
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- Przewodniczący Rady zapytał czy Pan Wójt ma informacje na temat programu Premiera Morawieckiego 
dotyczące 3 tys. złotych dla Kół Gospodyń Wiejskich oraz czy posiada informacje na temat zwiększonej dotacji  
z tytułu akcyzy za paliwo dla rolników. 
 
Radny Zbigniew Wiśniewski prosił o szerszą informację na temat dofinansowania dla Kół Gospodyń Wiejskich  
w kwocie 3 tys. złotych i zwiększenia dofinansowania z tytułu akcyzy dla rolników. Odp. Generalnie są to 
zapowiedzi, gmina nie posiada żadnych konkretnych informacji. Zapowiedź dotyczącą zwiększenia wsparcia 
finansowego do zakupu paliwa rolniczego pojawiła się w planie dla wsi, które ogłosił nowy Minister Rolnictwa Jan 
Ardanowski. Na dzisiaj jest to tylko zapowiedź, czekamy na skonkretyzowanie tych zapowiedzi. 
 
Pan Wójt odpowiedział, że w sprawie dotyczącej dofinansowania dla Kół Gospodyń Wiejskich Premier Rządu 
zapowiedział taką dotację i jest związana z projektem ustawy, który został wniesiony w dniu 3 października br. 
Jeżeli Sejm i Senat zatwierdzi tę ustawę i wejdzie ona w życie, to myślę, że po nowym roku możemy się 
spodziewać jakiś konkretów. 
Pan Przewodniczący wniósł uwagę dotyczącą spotkań policjantów z Komendy Powiatowej Policji w Nowym 
Mieście Lubawskim z mieszkańcami gminy. Było spotkanie w Jamielniku, frekwencja była bardzo niska, 
narzekamy na wandalizm, ale jeśli są spotkanie nikt nie jest nim zainteresowany.  
Pan Wójt odpowiedział, że organizatorem tego spotkania była Policja. Urząd na ich prośbę informował poprzez 
sołtysów, którzy dostali ogłoszenia do wywieszenia. Informacja była również zamieszczona na stronie 
internetowej Urzędu Gminy i mediach społecznościowych. Uważam, że informacja była dość szeroka. Smsy  
z informacją o spotkaniu nie zostały wysłane, ponieważ nie było ze strony Policji żadnej inicjatywy w tej sprawie. 
 

Ad. 18 

Zamknięcie obrad Sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Wiśniewski zamknął obrady 

XLV Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie. 

 

 

Sekretarz obrad               Przewodniczący Rady Gminy 

 

Barbara Giziewska                                                            Zbigniew Wiśniewski                                    

              

 

 


